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Summary

        
The early detection of metastatic spread in sixteen patients with osteosarcoma has been studied over a twelve month period, comparing the techniques of bone scanning and radiography. In only two patients were we able to demonstrate changes suggestive of pulmonary metastases any earlier with a 99mTc-EHDP scan than with chest radiographs and one of these resolved spontaneously. However, the bone scan did accurately delineate the extent of the primary tumour and may, therefore, be helpful in deciding the level of the amputation and the response of the patient to treatment, particularly now that chemotherapy and immunotherapy are frequently used in the management of the disease.


      
        
Zusammenfassung

        
Das frühe Auffinden von Metastasen vom Osteosarkoma mit Knochenszintigraphie und Radiologie wurde in 16 Patienten während einer Zeit von 12 Monaten verglichen. Nur in zwei Patienten wurden Lungenmetastasen früher mit 99mTc-EHDP als mit der Radiographie demonstriert und eine von diesen ist spontan verschwunden. Die Knochenszintigraphie kann das Geschwür genau darstellen und ist deshalb wertvoll für den Beschluß zur Höhe der Amputation und für die Abschätzung der Therapie, besonders heute da Chemotherapie und Immuntherapie so häufig gebraucht werden.
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